
Protokół  nr VII/11 
z  odbytej  Sesji  Rady  Gminy  Brody 

w  dniu  30 maja 2011r. 
 

 
1.  Otwarcie  obrad  V II  Sesji   Rady Gminy  Brody. 

 
              Przewodnicząca Rady Gminy p. Jadwiga Łanicka o godz. 9 05 otworzyła obrady  
VII  Sesji Rady Gminy Brody.  
 
Na podstawie listy  obecności Przewodnicząca Rady stwierdziła prawomocność obrad. 
Na 15 radnych ustawowo - obecnych było 13. 
 
Radni:p. Bazyli Bawtro  oraz p. Agnieszka Mataczyna usprawiedliwili  swoją nieobecność. 
 
Przewodnicząca Rady spytała czy są uwagi do porządku obrad? 
Radni nie zgłaszali uwag. 
 
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji 
 
Przewodniczaca Rady  spytała,  czy są uwagi do protokołu z poprzedniej sesji. 
 
Z. Bednarski – w pkt 4   w zdaniu „ w imieniu przewodniczącego komisji Budżetu głos 
zabrał p. Z. Bednarski „ - miało być M. Tracz. 
 
Przewodnicząca Rady  spytała kto jest za  przyjęciem protokołu z uwzględnieniem 
powyższej zmiany. 
Za przyjęciem protokołu głosowali wszyscy radni. 

3. Informacja Wójta o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 
 
M. Tracz  
-  dwa razy powtórzył się pkt 5, 
-  prosi o rozszerzenie wiadomości dot. Ekorecyklingu, 
-  jak została załatwiona sprawa incydentu w autobusie szkolnym? 
 
Wójt poinformował, że w dniu 13.05.2011r. wraz z Przewodniczącą Rady brał udział w 
wizytacji zakładu Ekorecykling. Zakład ten został nominowany przez Starostwo do nagrody 
mikroprzedsiębiorców stosujących nowe technologie.  
          Odnośnie incydentu , który się zdarzył w autobusie szkolnym – Wójt przeprowadził 
rozmowę z Dyrektorem szkoły, opiekunką i matką dziecka. 
Sprawa jest w toku , ale my nie jesteśmy stroną. 
 
M. Tracz prosił o rozszerzenie informacji z pkt 13 
 
Wójt – była to konferencja prasowa pt. „ Rozwój TAK - Odkrywki NIE”  
Wspólnie z Wójtem Gminy Gubin  przedstawili swoje stanowisko w tej sprawie. 
 
Przewodnicząca Rady wypowiedziała się odnośnie incydentu w autobusie. 
Część radnych chciała, by  przewodnicząca zareagowała w tej sprawie.  
Rozmawiała o tym z Wójtem, ale jako przewodnicząca nie  mogła czynić żadnych kroków. 

Przewodnicząca Rady prosiła Wójta, by informacje z działalności były przesyłane razem z 
materiałami  sesyjnymi. 
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4. Informacja radnego powiatowego p. Benedykta Szafrańskiego . 
 
Wspólnie z Wójtem spotkał się ze Starostą w sprawie możliwości inwestowania w gminie 
Brody, oraz  możliwości organizacji dożynek powiatowych. 
Przedstawił na piśmie informacje  z  posiedzeń komisji powiatowych dotyczące naszej 
Gminy. ( informacja w załączeniu). 
 
5. Informacja Przewodniczącej Rady i Przewodniczących komisji,  o  działaniach 
    podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 

Przewodnicząca Rady 

- 12.05.2011r. uczestniczyła w posiedzeniu komisji  Mienia Komunalnego 
- 16.05.2011r.                    „                          komisji  Oświaty 
- 23.05.2011r.                    „                          komisji  Budżetu 

Wraz z Wójtem była w firmie Ekorecykling  w Brożku. 
Była na spotkaniu w U.G. w sprawie organizacji imprezy „biesiada w Brodach”. 
Konsultowała się z mieszkańcami Brodów  w sprawach ogólnych Gminy. 
Spotkała się z komendantem Policji w Brodach p. A. Zielińskim. Rozmawiali o 
bezpieczeństwie w gminie. 
 
M. Kowalski – Komisja Mienia Komunalnego obradowała 12.05.2011r.  
Komisja zapoznała się z podaniami dot zmiany planu Zasiek. 
Nie podjęto konkretnych   wniosków ponieważ  na to są potrzebne środki finansowe. 
Komisja zapoznała się ze stanem bezpieczeństwa przedstawionym przez komendanta 
Policji w Brodach p. A. Zielińskiego. 
 
J. Falkiewicz – komisja Mienia Komunalnego miała posiedzenie 16.05.2011r.   
Radni otrzymali wnioski komisji w materiałach sesyjnych. 
 
M. Tracz  - komisja  wnioskowała o zaplanowanie w budżecie na 2012r. środków na 
świetlicę w Brodach. Takie środki były przez poprzednią radę zaplanowane. .  
Obecnie  każda miejscowość ma środki i może z nich korzystać. 
Czy to radny Z. Bejnarowicz złożył wniosek o zmianę w planie Zasiek dot. przeznaczenia  
dawnej szkoły? 
 
Z. Bejnarowicz – zgłosił wniosek o zmianę w planie  zagospodarowania Zasiek, ponieważ 
jest inne przeznaczenie niż by chcieli mieszkańcy, dlatego tam na razie nie można zrobić 
świetlicy. 
Zaprasza wszystkich radnych na zebranie do Zasiek, które odbędzie się  7.06.2011r. 
 
Przewodnicząca Rady  poinformowała, że analizowali, czy te plany nie są za duże, mają 
obawy, by to zadanie nas nie przerosło, czy damy radę w przyszłości ten obiekt utrzymać. 
 
J. Falkiewicz – komisja doszła do wniosku, że można zabezpieczyć 60 tys. na 
dofinansowanie do projektu świetlicy w Brodach. 
 
T. Kowalczuk sądzi, że to nie będzie tylko świetlica, w pomieszczeniach można umieścić 
np. OPS. Przez ostatnią  kadencję dawano środki na  świetlice w innych miejscowościach. 
Ta świetlica będzie dostępna dla wszystkich mieszkańców  Gminy. Podobno mamy 
zrobiony projekt tego obiektu. 
 
Wójt  odpowiedział, że mamy opracowanie koncepcji zagospodarowania, a nie projekt. 
 
Edward Bojko stwierdzi, że komisja budżetu miała spotkanie 23.05.2011r. Wypracowano 
dwa wnioski. Analizowano również wykonanie wcześniejszych wniosków  komisji.. 
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6. Możliwości aktywizacji bezrobotnych oraz pomocy ubogim i bezrobotnym. 

Przewodnicząca rady stwierdziła, że temat był przepracowany przez komisje.  
W materiałach sesyjnych radni otrzymali informacje na piśmie. 
 

7. Propozycje form wypoczynku dzieci i młodzieży podczas wakacji. 

 
Informację przedstawiła przewodnicząca Komisji RPA – p. Barbara Czahajda. Jest już 
opracowany harmonogram dziecińców, który zostanie rozesłany sołtysom w terminie 
późniejszym ( z chwilą  ustalenia osób do pomocy). 
 
M. Tracz spytał czy będzie dotacja do świetlic w Brodach i Bieczu, oni już część środków 
mają w budżecie. 
 
Pani B. Czahajda wyjaśniła, że otrzymają tylko na wyżywienie natomiast zajęcia będą 
prowadzone w ramach etatu.  
 
Radni otrzymali na piśmie dokładną informację  od komisji oraz ze świetlic Brodów i Biecza. 
 
8. Analiza stanu bezpieczeństwa i porządku publicznego w gminie. 

 
Na spotkanie przybył  komendant Posterunku Policji p. Adam Zieliński , który odczytał 
informację na temat bezpieczeństwa w gminie. 
Obecnie w Brodach zatrudnionych jest 5 osób , jedna osoba oddelegowana jest do 
Jasienia. 
 
J. Falkiewicz spytała w jakich godzinach czynny jest posterunek w Brodach. 
Komendant odpowiedział, że to zależy od aktualnej sytuacji. 
 
Przewodnicząca Rady – prosiła o zwiększenie nadzoru Policji w parku, ponieważ są tam 
zniszczone tablice, nadpalony mostek. 
 
T. Kowalczuk poinformował zebranych, że OSP  zakupił  samochód  BUS  
Komenda Powiatowa Żary chce nam przekazać w lipcu samochód terenowy. 
 
9. Promocja Gminy oraz pozyskiwanie środków unijnych. 
 
H.Miklaszewska przekazała na piśmie radnym informację dot. realizacji projektów w 2011r.  
Omówiła aktualne działania jakie będą realizowane w najbliższym czasie. 
- 4.06.2011r. odbędzie się  „kwietny bieg” w związku z tym  potrzebne będą samochody do 
  przewozu ludzi. 
- w trakcie realizacji jest projekt OPS , w tym roku opiewa na kwotę 64 tys. zł , w ramach 
   tego projektu utworzona została grupa ludzi do utrzymania zieleni, 
-  w trakcie jest organizacja biesiady w Brodach 

E. Bojko spytał, gdzie organizowana będzie biesiada, jaki będzie jej program? 

H.Miklaszewska  odpowiedziała, że wszystko odbędzie się w centrum Brodów. 
Przedstawiła program imprezy.   
Organizatorami  jest 5 pracowników Urzędu Gminy, oraz panie R. Sowa i O.Maćkowiak.  
W/w prosiła radnych o zgłaszanie się do pomocy. 
Do pomocy zgłosił się radny T. Kowalczuk. 
 
E. Bojko przypomniał, że o 1400  będzie spotkanie zespołu organizacyjnego, jeżeli ktoś 
chce to może przyjść. 
 
M. Tracz  - w poprzedniej kadencji wnioskował o rozeznanie  możliwości budowy 
oczyszczalni przydomowych, czy coś w tym kierunku się robi? 
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Pani Sekretarz przypomniała, że pewne inwestycje  mamy rozpoczęte.. Są ustalone 
zadania na kadencję. Jeżeli radni zadecydują,  że mają być oczyszczalnie przydomowe to 
będziemy to zadanie realizować. Na wszystko potrzebne są środki w budżecie. 
 
E. Bojko – jeżeli będzie napisany projekt to środki się znajdą. Można napisać projekt z 
Grupy Rybackiej na czyszczenie jeziora.  
 
H. Miklaszewska uważa, że samo napisanie projektu nic nie daje, muszą być zaplanowane 
środki w budżecie na ten cel. 
 
Pani Skarbnik przypomniała, że są w budżecie zaplanowane środki na zadania takie jak: 
ścieżka rowerowa, wodociąg Zasieki – i te zadania należy realizować. 
 
Przewodnicząca Rady analizowała informację o projektach.  
Prawdopodobnie nie będzie przeniesienia wystawy z pałacu do biblioteki. 
W/w uważa, ze za mało przykładamy uwagi do promowania Gminy. Ostatnio w Tuplicach 
było spotkanie, na którym można było promować gminę.  Ż naszej strony nie było nikogo. 
 
Z. Bednarski – mamy niedosyt promocji, ale zobaczmy  ile w budżecie mamy środków na 
promocję. 
Nie mamy środków na projekty. By je realizować  musimy mieć zagwarantowane środki w 
budżecie.  
 
E. Bojko spytał, czy środki z nadwyżki można dać na  projekty? 

Pani Skarbnik odpowiedziała, że jeżeli będzie nadwyżka to tak, ale należy  brać pod 
uwagę, że mamy do spłacania kredyty. 
 
E. Bojko spytał czy ktoś  napisał projekt z funduszu Grupy Rybackiej. 
 
Obecny na posiedzeniu  Dyrektor Zespołu Szkół p. Mieczysław  Żmijowski  stwierdził, że 
w Szkole Podstawowej realizują projekt „wyrównywanie szans edukacyjnych”. 
Ten projekt trzeba ponownie złożyć. Jest to projekt 3 letni.  Prosi o informację z kim ma się 
kontaktować p. Greń, która z ramienia szkoły będzie się tym zajmowała. 
W/w przekazał swoją opinię w sprawie imprezy w Brodach.    
Impreza mu się nie podoba, za dużo kosztuje, będzie zaproszona mało znacząca gwiazda. 
 
B. Szafrański uważa, że jeżeli należymy do kilku związków i wszędzie płacimy składki to 
należy to wykorzystać . 
Właściciel pałacu w Brodach gotów jest współpracować  odnośnie projektów promujących 
gminę. Może należy pomyśleć o wspólnej imprezie. 
 
M. Żmijowski – czyli nie ma środków na wkład własny dla organizacji pozarządowych? 
Wójt mówił, że takie środki są zaplanowane w budżecie. 
 
Wójt – nie wiedział, że to jest również dla klubów sportowych, które zabrały wszystkie 
środki. 
 

10.  Podjęcie uchwał w sprawie: 

a/ zmiany do uchwały nr VII/50/90 Rady Gminy Brody z dn.30.11.1990r. 
    w spr. utworzenia jednostek pomocniczych – sołectw na terenie Gminy Brody, 
 
Przewodnicząca Rady odczytała treść uchwały. 
Za przyjęciem uchwały głosowali wszyscy radni ( 13 ) 

  b/ nadania Statutu Sołectwu Marianka 
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Przewodnicząca Rady odczytała treść uchwały. 
Za przyjęciem uchwały głosowali wszyscy radni ( 13 ). 
 
11 . Wnioski i interpelacje  radnych. 
 
Z. Bednarski  
-  po raz pierwszy w tym roku nie obchodziliśmy święta 3 Maja, na przyszłość należy o tym    
   pamiętać, 
-  w uchwale dot. współpracy z organizacjami pozarządowymi dopisać należy pkt. , że na 
   pisanie projektów  powinien być wkład własny  30%. 
 
Pani Sekretarz uważa, ze może lepiej zastanowić się nad udzieleniem pożyczki- to należy 
omówić na komisjach. 
 
M. Tracz 
- w lutym pisał pismo dot. przyłącza w Datyniu, miało być zrobione jak opadną wody, do tej  
  pory nic nie zrobiono, 
- jak został zabezpieczony budynek ( po Straży Granicznej)  w  Zasiekach ? 
- kiedy będzie zrobiona brama wjazdowa na cmentarz w Kole? 
- czy były wywieszone informacje dot. ulg podatkowych? 
  Pani Skarbnik odpowiedziała, że tak. 
- dlaczego pracownicy ZGKiM nie otrzymali podwyżki 3%? 
- jaki jest plan zagospodarowania kostki brukowej 
 
Pani Skarbnik przypomniała, że ZGKiM w budżecie miał zaplanowany wzrost 3% na 
podwyżki. To od kierownika zależy kiedy będzie to zrealizowane. Będziemy z kierownikiem 
rozmawiać na ten temat. 
 
Wójt  
- sprawa podwyżki dla pracowników ZGKiM będzie wyjaśniona, 
- kierownik ZGKiM dostał polecenie  wykonania przyłącza w Datyniu i zabezpieczenia  
  budynku w Zasiekach. Wójt poprosi kierownika o wyjaśnienie. 
- odnośnie bramy w Kole Wójt słyszał, że  p. Z. Bednarski coś w tym kierunku roki 
- kostka brukowa będzie wykorzystana na drogę w kierunku Ośrodka Edukacji w  
  J. Wysokich, a reszta pozostanie na potrzeby Gminy. 
 
Z. Bednarski -  brama w Kole będzie zrobiona w ciągu 1 miesiąca. 
 
Przewodnicząca Rady – były sprzeciwy przekazywania kostki do J. Wysokich 
Wójt – na komisjach radni byli za przekazaniem kostki na drogę do J. Wysokich. 
To co zostanie będzie składowane na terenie ZGKiM. 
 
T. Kowalczuk – my dajmy Nadleśnictwu kostkę , czy oni pomogą nam w budowie 
wodociągu w Mariance? 
 
Wójt odpowiedział, że tak, pan Banach obiecał pomóc. To było jeszcze ustalone za 
poprzedniego Wójta. 
 
Z. Bejnarowicz  - czy nie można  budynku po Straży Granicznej w Zasiekach przeznaczyć 
na mieszkania socjalne? 
Dwóch mieszkańców  Zasiek i Brożka  chcieli te mieszkania zagospodarować we własnym 
zakresie. 
 
Wójt uważa, że sprawę należy przemyśleć. 
 
M. Tracz – Komisja Rewizyjna  opracowała wnioski z kontroli w ZGKiM dot. drewna. Czy 
zostały podjęte już jakieś decyzje? 
 



 6 

Wójt – na chwilę obecną nie złoży żadnej informacji, sprawa jest w toku załatwiania. 
  
M. Kowalski – poruszył sprawę sprzedaży drewna z lasu komunalnego. Nie mogą się 
dowiedzieć czy drewno w całości zostało sprzedane i czy wpłynęły za nie środki. 
Kierownik zapewniał, że środki uzyskał, oni wiedzą, że tylko częściowo. 
 
Z. Bednarski – był u Wójta z tym pytaniem, akurat był tam również kierownik, który 
stwierdził, że sprzedał drewno i pieniądze wpłynęły. 
 
Przewodnicząca Rady uważa, że te wątpliwości należy wyjaśnić na komisji z udziałem 
kierownika ZGKiM. 
 
Wójt obiecał, że zajmie się tą sprawą i radnych powiadomi . 
 
M. Tracz prosił, by informacje o dziecińcach były przesłane wcześniej . 
 
M. Kowalski  - w dalszym ciągu nie są usunięte usterki  na  inwestycji w J. Wysokich. 
Ścieki płyną a ZGKiM nie może pobierać opłat, bo nie zostało to im przekazane. 
 

12. Wolne wnioski.    
 
Benedykt  Szafrański   
- w parku usycha  jeden z tulipanowców,  
- na cmentarzu w Brodach należy zabezpieczyć tablice ,  
- świetlica w Brodach jest bardzo potrzebna, można było już ją dawno zacząć remontować 
  lecz wówczas nie byłoby  pieniędzy na inne ważniejsze sprawy.  
 
Ewa  Wojciechowska  
-  prosi o przyjrzenie się   procedurze wpływu dokumentów do Urzędu, Rady. 
   W związku z jej sytuacją doszła do wniosku, że nie odbywa się to przepisowo. 
- wcześniej prosiła, by więcej informacji było na temat co dzieje się w gminie, 
- prosi o wyjaśnienie jakie są zasady uczestniczenia publiczności w posiedzeniach komisji, 
- prosi o zastanowienie się, czy postawa radnych jest ostateczna, czy nie należy przystąpić 
  do dialogu . Apeluje o zastanowienie się jaki pomost stworzyć , by otworzyć się na innych  
  tych co byli za kopalnią  i  tych co byli przeciwko. 
  Prosi, by radni porozmawiali na ten temat. Chce wiedzieć co proponuje ten, co chce  
  prowadzić inwestycje. Może należy stworzyć  grupę, która będzie o tym rozmawiać. 
- można korzystać ze środków odnowy wsi  na  małe oczyszczalnie przydomowe, ale musi  
  być zrobiony plan odnowy wsi. 
 
Mieczysław Żmijowski – Dyrektor Zespołu Szkół  
- prosi o uwzględnienie przekazania kostki brukowej na dojazd przed szkołą, na  
  utwardzenie terenu, 
- odniósł się do incydentu jaki miał miejsce w autobusie szkolnym. 
  Gazety przekręcały fakty.  Szkoła o zajściu została zaraz poinformowana.. Pani pedagog  
  rozmawiała z dziećmi . Po ustaleniu faktów rozmawiano z rodzicami, którzy nie życzyli  
  sobie rozgłosu. Ale znalazła się grupa ludzi, którzy nie rozmawiali ze źródłem i zrobili z 
   tego aferę. Jeżeli ci uczniowie ukończą szkołę z takim piętnem to będzie im trudno 
   znaleźć szkołę. Redaktor artykułu spytał dlaczego w tej sprawie tak aktywny jest sołtys 
   Zasiek?  
   Szkoła załatwia sprawę zawsze, kiedy zachodzi taka potrzeba, z poszanowaniem  
  prywatności uczniów i rodziców. 
 
Adam  Babiarz 
- dlaczego ponownie - sprawy ZGKiM  są poruszane na sesji.  
- czy kostka brukowa będzie wybierana na drogę do J. Wysokich czy też będą zabierać po  
   kolei . 
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 Wójt odpowiedział., że będzie brana po kolei. 
 
A. Babiarz obawia się czy wystarczy kostki na szkołę. 
 
Tadeusz  Kuczkowski – sołtys J. Dolnych – teren wokół kościoła w Jeziorach Dolnych jest 
bardzo zarośnięty. 
Wójt – zajmie się tym. 
 
Mieczysław Jurkowski – p. Sykała nawiózł płyty do Datynia, tam biegają dzieci, kto ma ich 
zmusić do uprzątnięcia  tego? 
 
13. Zamknięcie obrad Sesji. 
 
O godz. 1210  Przewodnicząca Rady p. Jadwiga Łanicka zamknęła obrady VII Sesji Rady 
Gminy Brody. 
 
Protokołowała 
Mirosława Dudziak 

 
 
 


